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احضار رئیس دانشگاه آزاد به مجلس

کمیسیون آموزش مجلس برای ارائه توضیحاتی 
درباره کمیت و کیفیت پذیرش دانش��جو در مقطع 
دکترا »رئیس دانشگاه آزاد« را احضار کرد. فارس در 
این باره نوشت: اعضای کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شورای اسلامی روزهای یکشنبه و سه شنبه 
تشکیل جلسه می دهند و در این جلسات قرار است 
برخی تایید صلاحیت ها را با حضور محمود علوی، 
وزیر اطلاعات مورد بحث و بررسی قرار دهند. انتخاب 
ناظ��ران ش��ورایعالی آموزش و پرورش، رس��یدگی 
به موضوع کمی��ت و کیفیت پذیرش دانش��جو در 
مقطع دکترا با حضور میرزاده، رئیس دانشگاه آزاد و 
همچنین بررسی لایحه تمدید مهلت اجرای آزمایشی 
اصلاح قانون تأسیس و اداره مدارس، مراکز آموزشی 
و مراکز پرورش��ی غیردولتی در دستور کار جلسات 
هفته آینده کمیس��یون یاد ش��ده ق��رار دارد. طرح 
اصلاح تبصره یک ماده 5 قانون حمایت از شرکت ها 
و مؤسس��ات دانش بنیان و تجاری سازی نوآوری ها و 
اختراعات و نیز لایحه الحاق موادی به قانون تنظیم 
بخشی از مقررات مالی دولت در کمیسیون آموزش و 

تحقیقات پارلمان مورد بررسی قرار می گیرد.

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد

خداحافظی پالم با لبنیات از سه شنبه
صنایع لبن��ی در تولید فرآورده های پرچرب باید 
به استفاده از چربی طبیعی شیر بازگشت پیدا کنند 
و از اول مهرماه نیز هیچ شرکت لبنی حق استفاده از 
چربی گیاهی ندارد. رسول دیناروند، رئیس سازمان 
غ��ذا و دارو در واکن��ش به اظهارات یک��ی از مدیران 
انجمن صنف��ی صنایع لبن��ی مبنی ب��ر جایگزین 
کردن چربی حیوان��ی به جای روغن گیاهی پالم در 
ش��یر و لبنیات پرچرب، تاکید کرد: صنایع در تولید 
فرآورده های پرچرب باید به استفاده از چربی طبیعی 
ش��یر بازگش��ت پیدا کنند و از اول مهر ماه نیز هیچ 
ش��رکت لبنی حق استفاده از چربی گیاهی را ندارد. 
وی در این باره به ایسنا افزود: در اظهارات مطرح شده 
در روزنامه ه��ا و رس��انه ها مبنی بر جایگزینی چربی 
حیوانی به جای روغن گیاهی پالم، منظور چربی شیر 
است، چراکه شیر خود دارای چربی است و از آن کره 
و خامه تهیه می ش��ود. به گفته رئیس سازمان غذا و 
دارو، وقتی قرار است چربی گیاهی از لبنیات پرچرب 
حذف ش��ود به معنای آن است که با چربی طبیعی 
شیر جایگزین می شود. این مساله به صنعت لبنیات 
ابلاغ ش��ده و از اول مهرماه نیز اجرایی می شود. وی 
خاطرنشان کرد: شرکت های لبنی نیز تا پایان شهریور 
فرصت دارند پروانه خود را اصلاح کنند. از اول مهرماه 
نیز هیچ شرکتی حق ندارد با چربی گیاهی اقدام به 
تولید فرآورده های لبنی پرچرب کند. دیناروند در این 
باره یادآور شد: به منظور سلامت مردم با موارد افزودن 
غیرمجاز چربی گیاهی پالم به فرآورده های پرچرب 

لبنی با شدت برخورد و از آن جلوگیری شده است. 

معاون شهردار تهران خبر داد

88 واگن جدید 
برای خطوط متروی پایتخت

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران در 
آستانه سال جدید تحصیلی از بهره برداری رسمی 
از 88 دس��تگاه واگن جدید در صبح روز ش��نبه 
بیست و نهم ش��هریور ماه و ورود آنها به خطوط 

متروی پایتخت خبر داد.
ب��ه گ��زارش »وط��ن ام��روز« س��یدجعفر 
تشکری هاش��می، معاون حمل ونق��ل و ترافیک 
ش��هرداری تهران در این باره اف��زود: بهره برداري 
رس��مي از 88 دس��تگاه واگن جدی��د مترو که با 
همت متخصصان داخلی تولید و آماده بهره برداری 
ش��ده اند، طی مراس��م ویژه ای در محل کارخانه 
واگن س��ازی متروی تهران انجام می ش��ود. وی با 
اع��لام اینکه در حال حاض��ر بخش قابل توجهی 
از ظرفیت احداث ش��ده در خطوط مترو  به دلیل 
کمبود واگن ، به صورت کامل مورد اس��تفاده قرار 
نمی گیرد، تأکید کرد: با ورود این واگن های جدید 
و کاهش سرفاصله حرکت قطارها در ایستگاه های 

مترو، این مشکل تا حدودی برطرف خواهد شد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران عنوان کرد

متلاشی شدن شبکه قاچاق مواد 
در پایتخت

رئی��س پلیس مبارزه با مواد مخ��در از انهدام 
یک ش��بکه قاچاق موادمخدر خبر داد که ارتباط 
وسیعی با توزیع کنندگان عمده مواد مخدر شرق 
کشور داش��تند. سرهنگ محمد بخشنده، رئیس 
پلیس مبارزه ب��ا مواد مخدر تهران بزرگ با اعلام 
خبر دس��تگیری 2 قاچاقچی مواد مخدر و کشف 
48 کیلوگ��رم تریاک در جریان نقل و انتقال این 
مواد اظهار داش��ت: با توجه به اقدامات اطلاعاتی 
مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر برای برخورد 
با باندهای قاچاق م��واد مخدر و گردانندگان این 
ش��بکه ها، مأموران پایگاه هشتم پلیس مبارزه با 
مواد مخدر تهران بزرگ مطلع ش��دند که یکی از 
قاچاقچیان مواد مخدر شهر تهران درصدد انتقال 
مقادیر عمده ای مواد مخدر اس��ت. وی به تسنیم 
گفت: ماموران پایگاه هشتم پلیس مبارزه با مواد 
مخ��در تهران بزرگ در ادام��ه اقدامات اطلاعاتی 
خود، موفق شدند مسیر ترانزیت این مواد و نحوه 
انتقال آن را کشف کنند و دریافتند که فردی به 
نام »م-ط« قرار است مقادیر معتنابهی مواد مخدر 
از نوع تریاک را به شهرستان اردستان منتقل کنند. 
بخشنده با اشاره به نحوه انتقال این مواد به شهر 
اردستان تصریح کرد: تریلر حاوی این محموله، به 
همراه دو نفر از اعضای این باند در کمین مأموران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر گرفتار ش��د و پس از 
توقف آن، مقدار 48 کیلوگرم تریاک در بازرسی از 

خودروی یادشده کشف شد. 

رئیس پلیس راهور تهران تشریح کرد

شرایط پلیس برای سرویس مدارس
نقص فنی، صلاحیت نداشتن راننده، نداشتن 
برچسب، سوار کردن بیش از حد مجاز دانش آموز 
و نداش��تن معاینه فنی از جمله مواردی است که 
پلیس برابر وظایف خود با آن برخورد خواهد کرد.

س��رهنگ تیمور حس��ینی، رئی��س پلیس 
راهنمای��ی و رانندگ��ی تهران ب��زرگ با تاکید بر 
اینکه پلیس با س��رویس های غیرمج��از مدارس 
برخورد می کند به ایسنا افزود: برخورد با تک تک 
تخلفات در قانون مجازات  پیش بینی شده و نقص 
فنی، صلاحیت نداشتن راننده، نداشتن برچسب، 
سوارکردن بیش از حد مجاز دانش آموز و نداشتن 
معاینه فنی از جمله مواردی است که پلیس برابر 
وظایف خود با آن برخورد خواهد کرد. حس��ینی 
درباره ویژگی های یک راننده مجاز برای سرویس 
مدرسه نیز یادآورش��د: علاوه بر گواهینامه مجاز 
رانندگان س��رویس های مدارس باید حداقل 23 
سال سن داش��ته و متاهل باشند. همچنین این 
افراد باید گواهی س��لامت جسمی و روحی خود 
را از مراک��ز دارای صلاحیت دریاف��ت کرده و در 

سوابق شان پیشینه کیفری وجود نداشته باشد. 

استاندار تهران خبر داد

ممنوعیت بازگشت کارمندان 
انتقالی به پایتخت

اس��تاندار ته��ران ش��رایط قانونی بازگش��ت 
کارمندان انتقال یافته از تهران را تشریح کرد.

سیدحس��ین هاشمی، اس��تاندار تهران درباره 
تمایل به بازگش��ت تع��دادی از کارمندان تهرانی 
منتقل ش��ده به سایر شهرها که در دولت گذشته 
انجام شد، اظهار داشت: براساس بند الف ماده 65 
قانون برنامه پنجم، کسانی که از تهران خارج شده اند 
اجازه بازگشت به تهران و سایر کلانشهرها را ندارند. 
وی همچنین درباره مشکل کمبود فضای آموزشی 
در شهرک های مسکن مهر یادآور شد: شهرک های 
مسکن مهر امسال مشکلی از بابت فضای آموزشی 
ندارند و به اندازه کافی برای دانش آموزان س��اکن 
در این مناطق فضای آموزش��ی فراهم شده است. 
استاندار تهران به ایسنا اعلام کرد: در زمینه فضای 
آموزشی و سایر امکانات مدارس برای سال تحصیلی 
پیش رو نگرانی وجود ندارد اما برای سال های آینده 
علاوه بر ش��هرهای پرند و پردیس، شهر تهران نیز 

شرایط خوبی نخواهد داشت. 

نبض جامعه

گروه اجتماعی: »هر دم از این باغ بری می رسد، 
تازه تر از تازه تری می رس��د« این ش��عر را شاید 
بتوان مصداق حال و هوای این روزهای سازمان 
هواشناسی دانست؛ سازمانی که به نظر می رسد 
در یک س��ال گذشته با حواشی بسیاری مواجه 
بوده اس��ت و به قول معروف این س��ازمان یا با 
پیش بینی های پرحاش��یه اش باعث غافلگیری 
مردم می ش��ود یا اینکه دست به عملی می زند 
که هیچ کس انتظار آن را ندارد! یکی از مهم ترین 
حواش��ی این س��ازمان که از قض��ا باعث مرگ 
تعدادی از ش��هروندان تهرانی هم شد، ماجرای 
توفان تهران و ضعف در پیش بینی و اطلاع رسانی 
به هنگام این واقعه طبیع��ی بود؛ موضوعی که 
کم دقتی این سازمان در پیش بینی آن باعث بروز 
مش��کلات فراوانی برای شهروندان شد. هرچند 
ماج��رای توف��ان تهران و حاش��یه های آن پس 
از گذش��ت چند ماه تمام ش��ده است، اما این بار 
سازمان هواشناسی خود دس��ت به اقدامی زده 

که باعث ایجاد نارضایتی گسترده بین مردم، دوستداران 
طبیعت و اعضای شورای شهر پایتخت شده است، این بار 
توفان قطع بیش از 150 اصله درخت توس��ط س��ازمان 

هواشناسی خبرساز شده است!
وقتی هواشناسی توفان به پا می کند! ■

طی روزهای گذش��ته س��ازمان هواشناسی به بهانه 
ساخت پارکینگ در یکی از ادارات تابعه خود 150 اصله 
درخت را قطع و فضا را برای ساخت پارکینگ برای مدیران 
س��ازمان مهیا کرده اس��ت، اقدامی که صدای نارضایتی 
بسیاری از شهروندان و اعضای شورای شهر تهران را بلند 
کرده است، چرا که اگر با این موضوع برخورد قاطع صورت 
نگیرد بیم آن وجود دارد که به سایر ادارات و سازمان ها هم 
تسری پیدا کند و آنها هم خود را مجاز بدانند که درختان 

و فضای سبز را به هر منظوری از بین ببرند.
 پارکینگ مهم تر از محیط زیست! ■

خبر قطع ح��دود 150 اصله درخت در تهران از این 
منظر مورد توجه و حساس��یت ش��هروندان قرار گرفته 
اس��ت که نفس کشیدن در تهران بسیار سخت و دشوار 
ش��ده و وجود درختان در شهر می تواند تا حدی بخشی 
از مش��کلات را ب��ر طرف کند. در همی��ن زمینه برخی 
اعضای شورای شهر پایتخت نسبت به این اقدام  سازمان 

هواشناسی استان تهران واکنش نشان داده و از پیگیری 
موضوع خبر داده اند.

شورای شهر وارد عمل شد ■
محمد حقانی، رئیس کمیته محیط زیس��ت شورای 
ش��هر تهران با اش��اره به قطع حدود  150 اصله درخت 
توس��ط سازمان هواشناسی اس��تان تهران، گفت: زمانی 
که از این موضوع مطلع ش��دم ابتدا فکر کردم س��ازمان 
هواشناسی مستقر در مجاورت فرودگاه اقدام به این کار 
کرده اس��ت که پس از پیگیری ها متوجه شدم اداره کل 
هواشناسی مستقر در تهرانسر به قطع این درختان اقدام 
کرده است. وی تصریح کرد: بنده به عنوان رئیس کمیته 
محیط زیست، افرادی را برای تهیه گزارش به محل اعزام 
کرده ام که بزودی گزارش آن آماده و به اطلاع شهروندان 
خواهد رس��ید. حقانی خاطرنش��ان ک��رد: قطع درخت 
فرقی نمی کند توس��ط شهرداری صورت گیرد یا توسط 
س��ازمان های دولتی، چرا که اعضای شورای شهر با این 

موضوع به طور جد برخورد خواهند کرد.
شکایت شورای شهر از هواشناسی ■

اما از س��وی دیگر رحمت الله حافظی، رئیس کمیته 
محیط زیس��ت شورای ش��هر تهران با اشاره به اینکه ما 
ش��کایت خود را از س��ازمان هواشناس��ی تهیه خواهیم 

کرد، به فارس اعلام کرده است: باید مدیران این سازمان 
توضیحات خود را درباره قطع این درختان به شورای شهر 
اعلام کنند. وی یادآورشد: در حالی که شورای شهر تلاش 
می کند فضای سبز در تهران توسعه پیدا کند، می بینیم 
که یک س��ازمان به قطع درخت اقدام می کند و در واقع 

قطع درخت به عنوان یک رویه در تهران شده است.
نمایندگان ناظر بر سازمان ها ■

پرویز سروری، رئیس کمیس��یون نظارت و حقوقی 
شورای شهر تهران نیز با اشاره به قطع حدود 150 اصله 
درخت توسط س��ازمان هواشناسی استان تهران، اظهار 
داشت: به طور قطع آن را پیگیری خواهیم کرد و نتیجه را 
به اطلاع همه شهروندان خواهیم رساند. وی تصریح کرد: 
متأسفم از اینکه یک سازمان دولتی به قطع حدود 150 
اصله درخت اقدام کرده و  این موضوع از چشم نمایندگان 
مردم در شورای شهر پوشیده نخواهد بود. به گفته رئیس 
کمیسیون نظارت و حقوقی شورای شهر تهران ، در حالی 
که توس��عه فضای سبز یک استراتژی برای شهر و مردم 
محس��وب می شود، ش��اهدیم در یک اقدام غیر منتظره 
تعداد قابل توجهی از درختان توسط یک سازمان دولتی 
قطع می شود آن هم برای ایجاد پارکینگ. سروری اظهار 
داشت: بزودی گزارشی از قطع این درختان آماده می شود 

و در اختیار سازمان قرار می گیرد.
هواشناس�ی: ی�ک درخ�ت ه�م قطع  ■

نکرده ایم
این در حالی اس��ت که با رسانه ای شدن این 
موضوع توسط برخی از سایت ها و خبرگزاری ها، 
رسانه ملی هم با تهیه گزارشی از این اقدام سازمان 
هواشناسی به ابعاد گوناگون این موضوع پرداخت، 
ام��ا در این ش��رایط برخ��ی از مدیران س��ازمان 
هواشناس��ی در قال��ب گفت وگو های��ی با برخی 
رس��انه ها عنوان کردند که معلوم نیس��ت با چه 
هدفی تصاویر کامیون های حاوی تنه های درختان 
20 ساله کاج پارک بهارستان جنت آباد همزمان 
با قطع درختان هواشناس��ی توس��ط رسانه ملی 
پخش می ش��ود؟ محمدعلی عزیزاقلی، مدیرکل 
س��ازمان هواشناسی اس��تان تهران که این اقدام 
رسانه ملی را نامناسب می داند، اعلام کرده که این 
سازمان اجازه انتشار اخبار کذب را نمی دهد. وی 
با بیان اینکه سازمان هواشناسی در محوطه اداره 
کل هواشناس��ی استان تهران حتی یک درخت هم قطع 
نکرده است به مهر گفته اس��ت: »در گزارش ها تنه 150 
اصله درختی که در پارک بهارستان جنت آباد قطع شده اند 

را به اشتباه به پای هواشناسی نوشته اند.«
چه کسی حقیقت را می گوید؟ ■

به گفته عزیزاقلی، اداره کل هواشناسی استان تهران 
پروژه ای تحت عنوان محوطه س��ازی و ایجاد فضای سبز 
و اص��لاح فضای س��بز موجود را حدود 5 س��ال اس��ت 
پیگیری می کند اما متاس��فانه تا اواخر سال گذشته این 
پ��روژه نیمه تمام مان��ده بود.  به ه��ر روی ماجرای قطع 
درختان توس��ط سازمان هواشناس��ی این روزها به یکی 
از س��وژه های خبری روز در رس��انه ها تبدیل شده است 
و رس��انه های گوناگون به ابعاد گسترده قطع 150 اصله 
نهاد به این موضوع پرداخته اند، اما پرس��ش اصلی زمانی 
مطرح می شود که مدیران س��ازمان هواشناسی کشور، 
اینگون��ه خبرها و گزارش ه��ا را تکذیب ک��رده و منکر 
هرگونه قطع درخت در محوطه یکی از س��اختمان های 
هواشناس��ی می شوند. در این ش��رایط مشخص نیست 
کدامیک از اظهارنظر ها و گزارش های رسانه ای حقیقت را 
می گویند؛ باید اظهارنظر مدیران هواشناسی را قبول کرد 

یا گزارش های تصویری رسانه ملی را؟

هواشناسی با قلع و قمع درختان توفان به پا کرد!

هواشناسی هوای 150 درخت را نداشت!
 ورود شورای شهر به ماجرای قطع درختان

آوای شهر

عضو کمیسیون بهداشت مجلس مطرح کرد

درخواست ممنوعیت فروش قرص برنج
گروه اجتماعی: یک عضو کمیسیون 
بهداشت مجلس از بازنگری قانون 
مواد غذایی، دارویی و بهداشتی در مجلس خبر داد و 
خواستار ممنوعیت فروش قرص برنج شد. عبدالرحمن 
رستمیان، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با 
اعلام این خبر به فارس گفت: در جلسات کمیسیون 
بهداش��ت و درمان به این نتیجه رسیدیم که قوانین 
ما در حوزه مواد غذایی، دارویی و خدمات بهداش��تی 
بازدارندگ��ی کافی را ندارد و باید به بازنگری آن اقدام 
کنیم. این نماینده مجلس تأکید کرد: به همین منظور 

مدتی قبل یک فوریت بازنگری این قانون به تصویب 
رسید و به کمیسیون بهداش��ت و درمان ارجاع داده 
ش��د. به گفته وی، این طرح ظرف یکی، دو ماه آینده 
آم��اده و در صحن علنی مجلس برای تصویب نهایی 
مطرح می ش��ود. رستمیان درباره فروش آزادانه قرص 
برنج بیان داش��ت: فروش قرص برنج با علم به اینکه 
خریدار می خواهد خودکشی کند، غلط و کار اشتباهی 
است. وی تأکید کرد: باید فروش قرص برنج ممنوع و 
محدود شود و به شرایط خاص و با سازماندهی مناسب 

تنها تحت شرایط خاصی بتوان آن را تهیه کرد.

بهارستان
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سازمان هواشناسی پیش بینی کرد

پاییزی شدن آب و هوا از یکشنبه
گروه اجتماعی: براساس گزارش های 
سازمان هواشناس��ی از روز یکشنبه 
ش��اهد کاهش نسبی هوا در بیشتر نقاط کشور خواهیم 
بود.  به گزارش »وطن امروز« سازمان هواشناسی کشور  
از کاهش نس��بی دما از روز  یکش��نبه در بیش��تر نقاط 
کشور خبر داد و اعلام کرد:  در 3 روز آینده برای شمال 
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و اردبیل بارش باران 

پیش بینی شده است همچنین برای سواحل شمال کشور 
در این مدت بارش پراکنده باران خواهیم داش��ت. شدت 
بارش ها 3 روز آینده در گیلان و اردبیل بیشتر خواهد بود، 
افزایش سرعت وزش باد در مرز شرقی کشور باعث توفان 
گرد و خاک در ش��رق کشور شده و این امر کاهش دید 
را در این منطقه به دنبال خواهد داشت. همچنین دمای 

امروز تهران 33 درجه سانتیگراد خواهد بود.

گروه اجتماعی: معاون وزارت بهداشت 
در شرایطی از افزایش بیش از 2 برابری 
مصرف قلیان در کش��ور خبر داده اس��ت که مدتی پیش 
ه��م 4 هزار نفر از پزش��کان در نامه ای از رئیس جمهوری 
درخواس��ت کردند برای سونامی سرطان ناشی از افزایش 
مصرف قلی��ان اقدامات لازم را انجام ده��د. این در حالی 
اس��ت که پس از گذش��ت مدتی با توجه به پاسخ ندادن 
رئیس جمهور به این نامه پزشکان، علیرضا مرندی، عضو 
کمیسیون بهداش��ت و درمان مجلس هم خواستار توجه 
رئیس جمهور به درخواس��ت پزش��کان شد. به تازگی هم 
معاون بهداشتی وزیر بهداش��ت با اشاره به افزایش بیش 
از  2 براب��ری مصرف قلیان در مقایس��ه با دوره های قبل، 

نسبت به گرایش مصرف کنندگان 
قلیان به سیگار و سایر مواد هشدار 
داده است. به گزارش »وطن امروز« 
علی اکب��ر س��یاری، مع��اون وزیر 
بهداشت در جلسه ستاد کشوری 
کنترل دخانیات بیان داش��ت: در 

حال حاض��ر در ایران حدود ۷ میلی��ون و ۷00 هزار نفر 
مصرف کننده انواع مواد دخانی هس��تند و 4 درصد از کل 
مرگ و میر بالای 30 س��ال، به مصرف دخانیات انتساب 
داده ش��ده اس��ت. سیاری با اش��اره به افزایش بیش از  2 
برابری مصرف قلیان در مقایسه با دوره های قبل، نسبت به 
گرایش مصرف کنندگان قلیان به سیگار و سایر مواد هشدار 
داد. وی با بیان  اینکه سالانه حدود 10 هزار میلیارد تومان 
بر اثر استعمال دخانیات دود می شود، تصریح کرد: علاوه بر 
سرطان های سر و گردن، دستگاه گوارش، دستگاه ادراری، 
س��رطان خون و س��رطان های زنان، بیماری های قلبی � 
عروقی، بیماری های مزمن تنفس��ی و مشکلات مرتبط با 
باروری و سقط جنین از عوارض دیگر استعمال دخانیات 
محسوب می شود. سیاری با اشاره به مشکلات اجتماعی 
ناش��ی از مصرف قلیان در جامعه خاطرنشان کرد: ارزش 
دانس��تن مصرف قلیان، ضعف آگاهی لازم از مضرات آن 
و همچنین استفاده از قلیان به عنوان یک وسیله تفننی و 
تفریحی، از یک سو و وجود نگاه اشتغالزایی ناشی از مصرف 
قلیان از س��وی دیگر، در کنار ضعف هماهنگی های بین 
بخش��ی، باعث شده هر روز تعداد بیشتری از افراد جامعه 
بویژه جوانان به مصرف قلیان گرایش داشته باشند. معاون 
بهداشتی وزارت بهداشت با تأکید بر لزوم افزایش قیمت 

و مالیات س��یگار خاطرنش��ان کرد: افزایش 10 درصدی 
مالیات دخانیات باعث کاهش 4 درصدی مصرف دخانیات 
و کاهش 8 درصدی مصرف این کالا می شود. ضمن اینکه 
افزایش مالیات دخانیات به طور ویژه ای با کاهش مصرف از 

سوی جوانان و افراد بی بضاعت همراه است.
2برابر شدن مصرف سیگار در کشور ■

وزیر بهداش��ت با اش��اره ب��ه اینکه در طول 5 س��ال 
گذشته مصرف سیگار 2 برابر شده است از ورود یک سوم 
س��یگارهای موجود در کشور از مسیر قاچاق خبر داد. به 
گزارش »وطن امروز« سید حسن هاشمی، وزیر بهداشت 
در نخستین نشست ستاد کش��وری کنترل دخانیات در 
دولت یازدهم با اش��اره به اینکه تا به حال سیاس��ت ها و 
تصمیمات این س��تاد برای مبارزه 
با اس��تعمال دخانیات موفق نبوده 
اس��ت، اظهار داش��ت: با توجه به 
آم��ار فزاین��ده مص��رف دخانیات 
در کشور طی س��ال های گذشته، 
باید مس��یرمان در کنترل مصرف 
دخانیات و مبارزه با آن را تغییر دهیم. هاشمی ضمن تاکید 
بر تشکیل کمیته ای در س��تاد کشوری کنترل دخانیات 
برای پیگیری اساسی اقدامات مربوط به این حوزه، عنوان 
کرد: مهم ترین تصمیم این جلسه ستاد، عزم جدی برای 
تغییر رویکردهای گذش��ته به منظور مبارزه با استعمال 
دخانیات ب��ود. چون گاهی اوقات تصمیماتی غلط گرفته 
می شود که اصرار بر اجرای آنها منطقی نخواهد بود. وی با 
بیان اینکه در طول 5 سال گذشته مصرف سیگار 2 برابر 
شده و این نشان می دهد باید از اشتباهات گذشته درس 
بگیریم، بیان داش��ت: در این زمینه می توانیم از الگوهای 
بین المللی موفق نیز اس��تفاده کنیم. اگر به این موفقیت 
نائل شویم، در کنار همکاری جدی مردم، مصرف سیگار 
کاهش خواهد یافت. به گفته وزیر بهداشت در حال حاضر 
یک سوم سیگارهای موجود در کشور از مسیر قاچاق وارد 
شده اند در حالی که این روند به راحتی قابل کنترل است. 
افزایش مالیات بر سیگار می تواند یکی از اقدامات موثر برای 
مبارزه با قاچاق باشد. هاشمی تاکید کرد: مبارزه با دخانیات 
تکلیفی نیست که فقط به عهده وزارت بهداشت باشد. در 
واقع ما در این وزارتخانه قربانی استعمال دخانیات هستیم 
و بخش عم��ده ای از اعتباراتمان ص��رف درمان بیمارانی 

می شود که با سیگار زندگی کرده اند.

معاون بهداشت وزیر بهداشت:

مصرف قلیان 2 برابر شد!
سلامتآب و هوا

ت
ی اس

زئین
س ت

 عك


